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The experimental setup for study of Compton scattering of entangled and decoherent annihilation
gammas is described. These gammas are born in two-photon positron–electron annihilation. Polari-
zations of annihilation gammas are mutually orthogonal, while the polarization of each photon is
indefinite. If one of the photons of the pair interacts with matter, the pair becomes decoherent and
photons acquire the determined polarization states. The kinematics of Compton scattering depends
on the polarization states and can be different for entangled and decoherent pairs of annihilation
photons. The angular correlations of scattered gammas for both, entangled and decoherent states
are measured and compared. It is shown that the kinematics of Compton scattering is similar for
both cases.

Описана экспериментальная установка для изучения комптоновского рассеяния запутан-
ных и декогерентных аннигиляционных гамма-квантов. Пары запутанных фотонов рождаются
в результате позитронно-электронной аннигиляции. Поляризации аннигиляционных фотонов
взаимно ортогональны, а поляризация каждого фотона неопределенна. При взаимодействии
одного из фотонов с веществом пара становится декогерентной и фотоны приобретают опреде-
ленные состояния поляризации. Кинематика комптоновского рассеяния зависит от состояний
поляризации и может быть различной для запутанных и декогерентных пар аннигиляционных
фотонов. Измерены угловые корреляции рассеянного гамма-излучения как для запутанного,
так и для декогерентного состояний. Показано, что кинематика комптоновского рассеяния оди-
накова для обоих случаев.
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